
 
 

REFERAT AF MØDET I FÆLLESBESTYRELSEN FOR MØNSTED SKOLE OG SPARKÆR SDI. 
 

Deltagere: Uds. dato: 5. aug. 2024 

Forældrerepræsentanter: Peter N. Timmermann, Anders 
Ingemann Brøns, Markus V. Lassen, Eva Maria Beier, Lotte 
Langgaard, Claus Sørensen og Jette Skovgaard Bech 

Møde nr.: 1/7 

 Mødedato: 15. aug. 2024 

Medarbejderrepræsentanter: Rikke Holdgaard og Hanne 
Madsen 
 
Elevrådsrepræsentanter:  
Mønsted: Ikke valgt endnu   
Sparkær: Ikke valgt endnu 

Kl. (til-fra): 17.30 – 20.00 

 Sted: Sparkær skole 

Jakob Busch (ref.) 
Afbud: Lotte, Marcus  

Ref.dato: 15. august 

   

 

Dagsorden: Referat: 

 1.  Nyt fra formanden Formand og dele af bestyrelsen har afholdt møde med 
skoleleder vedr. bl.a Børnehaven ang. en evt vuggestue i 
børnehaven og derefter kaffemøde med politikere hvor 
der taltes om børnehave, tal og visioner for Sparkær. 

 

 

 2.  Nyt fra skolelederen Fokus pt på Skolerne i VK: skolerne ekskluderer pt 7% 
(tidligere 4% - af en mindre børnegruppe end tidligere). 
Det tal skal ned og der laves nye procedurer og 
retningslinjer. 

Budgetforhandlinger i start september. 

Rolig start på begge skoler 

Èn lærer har skiftet arbejdssted fra Sparkær til Mønsted  

9. klasse sidste år klarede deres afgangsprøver rigtig 
godt og kom godt fra Mønsted skole 

 

 3.  Nyt fra elevrådet  Elever fra Sparkær skole deltager ikke i dette skoleår 
(da de ældste elever i elevrådet i Sparkær er 5. klasses 
elever) 

 

 

 4.  Fremadrettet: i årshjulet fremadrettet skal ét 
princip gennemgås på hvert møde. Næste 
møde: Princip for forældremøder. 

 

Obs ifht punktet:  

Tidsfristen for udmeldelse af efterårets forældremøder 
skal ud før sommerferien. 

I nogle af de udmeldte forældremøde er der ”kun” afsat 1 
time – det er ikke nok tid til at forældrene kan nå at 
snakke sammen indbyrdes.  

 



Dagsorden: Referat: 

 

Revidering 

Det skal være tydeligere, at målet med forældremøder er 
at skabe rum for det gode fællesskab blandt forældre. 

Princippet tilrettes og sendes ud 

 5.  Skolebuskørsel 

Ifølge bekendtgørelsen om Befordring af 

elever i folkeskolen ”Skal 

kommunalbestyrelsen indhente udtalelse om 

ordningens nærmere tilrettelæggelse, 

herunder om ruter og opsamlingssteder, 

afgangstider og ventetider, fra de berørte 

skolebestyrelser.” 

 

Vi vil derfor gerne bede jer om at sætte 

skolebuskørsel på dagsordenen på et 

bestyrelsesmøde, så vi kan få jeres udtalelser 

senest onsdag den 28. august 2024. 

Høringssvarene sendes til ilp@viborg.dk 

Hvis der er udfordringer med at nå det inden 

den 28. august, så kontakt @Kristine 

Hedegaard eller @Iben Lund Pedersen.  

 

Jeres udtalelser vil derefter blive forelagt 

Børne- og Ungdomsudvalget på mødet den 

18. september 2024. 

 

 

Viser der sig nogle uhensigtsmæssigheder 

ved ruterne ved skoleårets start, så må vi 

selvfølgelig tage hånd om dem hurtigst 

muligt. 

 

 

 

Kommentar: 

Det er lang tid enkelte elever skal sidde i en 

skolebus. Derudover ingen kommentarer. 

 

 6.  
Tilbagemelding til bestyrelsesnetværk 

 

Kære alle i bestyrelsesnetværket  

 

Kasper Løgstrup og Susanne Gerges fra 

Vestervang- og Nordre Skoles bestyrelser er 

værter for næste møde i netværket på Nordre 

Skole onsdag den 18. september kl. 17-19.  

 

Forinden mødet ser vi gerne, at man i 

Formand og næstformand fra lærerkredsen 

deltager i møderne i bestyrelsesnetværket. 

 

 

• Hvad skal Bestyrelsesnetværkets formål 

være? 

At den enkelte bestyrelse står stærkere i den 

politiske debat om skolerne. 

At bremse elevers søgning væk fra 

folkeskolerne 
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Dagsorden: Referat: 

bestyrelserne har drøftet følgende spørgsmål 

fra dagsorden:  

• Hvad skal Bestyrelsesnetværkets 

formål være? 

• Hvad skal vores formål være? 

• Hvad er vi fælles om? 

• Hvad gør vi, hvis en skole ikke kan 

være medunderskriver på et brev? 

• Hvad gør vi, hvis vi en dag bliver 

reduceret i skoleantal, såfremt der 

pilles ved skolestrukturen?  

 

Som I kan læse heraf, er det vigtige 

spørgsmål vi skal drøfte, og vi håber derfor at 

se så mange som muligt til mødet.  

 
 

At understøtte den gode inklusion i 

folkeskolerne 

• Hvad skal vores formål være? 

• Hvad er vi fælles om? 

Inklusion i folkeskolen 

At skabe rum for at flest muligt elever bliver 

på den lokale folkeskolen 

• Hvad gør vi, hvis en skole ikke kan være 

medunderskriver på et brev? 

Det er ok at enkelte skoler står udenfor i 

enkelte cases – det skal fremgå tydeligt 

• Hvad gør vi, hvis vi en dag bliver reduceret i 

skoleantal, såfremt der pilles ved 

skolestrukturen?  

 
 

 7.  
Datoer for fælles klassearrangement 

 

12/9 Mønsted 

19/9 Sparkær 

Begge steder i tidsrummet kl 16-18 

Skoleleder lægger det på opslagstavlen i morgen 

(forslag om at det fremadrettet er fast torsdage i uge 

37 og uge 38). 
  

 

 8.  Timefordelingsplanen Den afkortede skoledag gennemgås – den ser ud 

som den har gjort i flere år. Det er primært i 

pausetiden, der er skåret ned.  

 

 9.  Trivsel på skolerne 

Den nye trivselsmåling. 

 

Sidste år var et godt skoleår – starten har været god 

på dette skoleår -vigtigt, at der er en god dialog 

mellem alle omkring skolen både når det går godt og 

når der er udfordringer.  

 

 

 10.  Eventuelt Dagsordenen – er til bestyrelsens brug. Øvrige 

forældre kan altid henvende sig til FBs 

forældrerepræsentanter og medarbejdere kan 

henvende sig til medarbejderrepræsentanterne. 

Nyt fast punkt: Fra børnehaven 

 

 
 
 
 
 
 



 
Godkendelse som referat og beslutninger: 
 

Navn: Underskrift: 

Peter N Timmermann  

Anders Ingemann Brøns  

Markus V Lassen  

Eva Maria Beier  

Lotte Langgaard Larsen  

Claus Sørensen  

Jette Skovgaard Bech  

Rikke Holdgaard  

Hanne Madsen  

  

  

  

  

 


